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Nemrégiben a Hatvani Úszó Klub SE és a Gigászok SE 
tagjai Hódmezővásárhelyen mérettették meg magukat 
a delfin országos regionális úszóbajnokságon. A kicsik 
számos egyéni csúccsal szereztek több érmet is a verse-
nyen.

Hatvani Úszó Klub 
SE és a Gigászok 
SE tagjai lenyűgö-

ző teljesítményt nyújtottak a 
Delfin Országos Regionális 
Úszóbajnokságon, melyet jú-
lius 15-én és 16-án rendeztek 
meg. A kétnapos megméret-
tetésen 21 egyesület képvisel-
tette magát három régióból, 
akik közül a hatvani úszók 
kiemelkedő eredményeket 
értek el.

A rangos versenyen a Hat-
vani Úszó Klub SE a máso-
dik legtöbb aranyérmet gyűj-
tő egyesületté vált, összesen 
21 arany-, 7 ezüst- és 7 
bronzérmet szerezve. Ezzel a 
35 éremmel, aranyjelvénnyel, 
izgalmas váltóversenyekkel 
és sok tapasztalattal tértek 
haza – tájékoztatott az egye-
sület elnöke. Imre Zoltán 
értékelve a legkisebbek úszó-
teljesítményét azt mondta, 

remekül helytálltak a fiatalok 
a versenyen, akik rengeteg 
egyéni csúcsot is úsztak.

A Gigászok SE úszói is 
remekeltek a megméretteté-

sen, a csapattagok összesen 
11 arany-, 21 ezüst – és 15 
bronz, valamint számos pon-
tot érő helyezéssel járultak 
hozzá, hogy a Gigászok az 

Észak-magyarországi régió 
pontversenyében az első he-
lyen végeztek – mondta el a 
Hatvani Hírlapnak Prouteau 
Éva edző, szakosztályveze-
tő. Hozzátette, bár egyéni 
sportágról van szó, sport 
coachként a csapatkohéziót 
kiemelten fontosnak tartja, 
hiszen ebben az életkorban 
ez a fő, sportágban tartó mo-
tivációs tényező.

Az egyesületeknél folyama-
tosak az edzések, hiszen a kö-
vetkező cél mindkét csapatnál 
az, hogy megmérettessék ma-
gukat a Cápa Országos Baj-
nokságon.

Rácz-Szénási Réka

Újabb sikereket értek el a hatvani úszók
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Hatvanban járt a Virágos 
Magyarország verseny zsű-
rije. A 30. alkalommal meg-
rendezett környezetszépítő 
megmérettetésre a telepü-
lések önkormányzatai ne-
vezhettek, így a város idén is 
jelentkezett. Hatvan 2017-
ben az ország legszebb főtere 
címet nyerte el. 

Hatvan idén is neve-
zett a Virágos Ma-
gyarország verseny-

re. A zsűri pedig a városba 
látogatott, hogy személyesen 
tekintsék meg a virágba bo-
rult települést, így többek kö-
zött a belvárosban megnézték 
a parkokat, a főteret, valamint 
a Zagyva-híd körül elhe-
lyezett virágokat is, továbbá 
a külterületeket is bejárták. 
Ferenczy Tamás, a Virágos 
Magyarország régióvezetője 
elmondta, hogy a zsűrik kü-
lönböző szempontok alapján 

bírálják a településeket. – Sé-
tánk alatt megfigyeljük, hogy 
milyen a város megjelenése 
és a virágok állapota, továbbá 
vizsgáljuk a zöldfelületek és 
a fák állapotát is. Mindezek 
mellett az elemzésünk során 
fontos szempont a szelektív 
hulladékgazdálkodás is. Hat-
van nagy esélyekkel vág neki 
a versenynek, ugyanis rende-
zett és látványos a városkép – 
mondta.

A Virágos Magyarország 
verseny célja változatlanul a 
kulturált és vonzó település-
kép támogatása, az új zöld-
felületek kialakítása és a ter-
mészet örökség megőrzésével 
a helyi életminőség javítása és 
nem utolsó sorban a turisz-
tikai vonzerő növelése. Idén 
is népszerű felhívás, közel 
350-en mérettetik meg köz-
területeiket, zöldfelületeiket, 
parkjaikat.

Rimán Alexandra

Hatvant zsűrizték a Virágos 
Magyarország versenyén

Hatvan Város Önkormányzatának lapja

Hatvani Úszó Klub SE 
versenyzői: Szabó Barna, 
Gömbicz Alíz, Wisztercill Emília 
Gréta, Fülöp Kata, Benke Zsó-
fia, Horváth Olivia, Purczeld 
Attila

Edzők: Garádi Géza, Imre 
Zoltán és Ofella Fanni

Gigászok SE versenyzői: 
Kajdi Dávid, Knitli Benedek, 
Czank Kristóf, Román Hanna, 
Sárvári Natália, Markolt Dóra, 
Csépe Borka, Címer Kevin, 
Sipkó Márk, Nyári Kristóf, Mül-
ler Áron

Edzők: Prouteau Éva, Fe-
hér Tamás, Egyed Mónika



Hőségriadókor Hatvan-
ban ingyen osztanak vizet. 
Szakemberek a fokozott fo-
lyadékbevitelre figyelmez-
tetnek, és azt mondják, 11 
és 15 óra között lehetőség 
szerint mindenki húzódjon 
árnyékba.

A harmadfokú hőség-
riasztás ideje alatt 
Hatvanban az ön-

kormányzat több módon 
is próbál enyhíteni a rend-
kívüli meleg okozta kelle-
metlenségeken. A városban 
ivókutaknál is olthatják szom-
jukat a lakosok, emellett hű-
tött vizet is osztanak ingyen 
a járókelőknek Újhatvanban a 
templomnál és Óhatvanban a 
posta mellett. Csordás Erzsé-
bet azt mondta, a vízosztást 
nagyon jó kezdeményezésnek 
tartja. – Nagyon örülök neki, 
mert minden évben van, és 
ez bizony nagyon sokat segít 
az embereknek, mert ha va-
laki elfelejt inni, vagy elfogy 
neki, akkor innen kaphat. Jó, 
hogy ezt bevezették, mert sok 
embernek segít, még annak 
is, aki nem szokott általában 

sok vizet fogyasztani, hiszen 
ilyenkor meglátja, elkéri, nem 
is kell fizetni érte és megisz-

sza. Ebben a hőségben nagy 
szükség van a vízre – hangsú-
lyozta.

A szakemberek arra hívják 
fel a figyelmet, hogy a káni-
kulában 11 és 15 óra között 

lehetőleg ne tartózkodjunk a 
napon, a szabadban végzett in-
tenzív fizikai tevékenység, pél-

dául munkavégzés vagy hosz-
szan tartó sportolás ráadásul 
hőgutát okozhat, ezért a káni-
kulában való futás, kerékpáro-
zás csak a reggeli vagy az esti 
órákban ajánlott. Jakab Lajos, 
háziorvos korábban a Hatvan 
TV-nek azt mondta, ilyenkor 
fokozottan ügyeljünk a meg-
felelő mennyiségű folyadékbe-
vitelre. – Ilyenkor alapvetően 
2-3 liter vizet meg kell innunk, 
ez nemtől, életkortól és testal-
kattól függ. Fontos, hogy akár-
hova megyünk legyen nálunk 
mindig folyadék, lehetőség 
szerint főleg szénsavmentes 
víz, illetve, ha nem muszáj ne 
fogyasszunk sok cukros üdítőt 
és alkoholt – közölte.

A kánikulában akár 70 
Celsius-fok is lehet egy na-
pon parkoló autóban, ezért 
gyermekeket, háziállatokat 
ne hagyjunk a kocsiban – erre 
már a Heves Vármegyei Ka-
tasztrófavédelmi Igazgatóság 
figyelmeztet. Hangsúlyozzák, 
ha valaki mégis autóban ha-
gyott gyermeket, kisállatot lát, 
azonnal hívja a 112-es segély-
hívószámot.

Rácz-Szénási Réka

B a t t h y á n y - S t r a t t m a n n 
László-díjjal jutalmazták dr. 
Freili Géza sebész főorvost.

Rangos elismerést ka-
pott Dr. Freili Géza, 
a Hatvani Albert 

Schweitzer Kórház sebész 
főorvosa, akit a kisvárosi 
kórházak együttműködésé-
nek jegyében Weisz Péter a 
Gyöngyösi Bugát Pál Kór-
ház igazgatója terjesztett elő 
a Batthyány – Strattmann 
László-díjra. Dr. Freili Géza 
öt évtizedet töltött a hatva-
ni kórházban, amelynek az 
igazgatója is volt. A sebész 
elmondta, hogy a Semmel-
weis-napi ünnepségen érte-
sült arról, hogy a munkája 
elismeréseként megkapta ki-
tüntetést. – A kórházban én 
vagyok a legidősebb orvos. 
Ilyenkor átgondolja az ember 
azt, hogy valóban megérdem-
li-e ezt a díjat, mert engem 
mindig csak a munka és a be-
tegek ellátása foglalkoztatott 
és nem az, hogy valamilyen 
érdemi elismerést kapjak – 
részletezte.   

A sebész főorvos hozzátette, 
munkája során minden bete-
get nagy empátiával kezelt. – 
Az érdem abban lehetett, hogy 
valóban szolgáltam az embe-
reket. Időnként a család a hát-
térbe szorult a munkám miatt 

és a pénz sem érdekelt, hanem 
az, ha valaki kijön a bajból és 
mosolyogva hagyja el a kór-
házat. Ez egy olyan boldogság 
érzés, amiben jó lenni és élni. 
Ez a siker a titka – mondta.    

Dr. Freili Géza már túl van 
a nyolcvanadik életévén, de 
még mindig aktívan dolgo-
zik. A munkájára pedig nagy 
szükség van. Ahogy mondja, 
nagyműtéteket már nem vál-

lal, de kisebb beavatkozásokat 
igen, így a szakrendeléseket 
viszi, sőt még ügyelni is szo-
kott. Az egyik legnagyobb 
küldetése pedig a fiatalok ok-
tatása. – A technikai tudásuk 
mellett a fiataloknál a mecha-
nikai kézi munka – úgy, mint 
ahogy más területen is – hát-
térbe szorultak. Ezt a tudást 
is át kell adni, tehát a varrat 
technikától kezdve mindent, 

ami kézzel történik – mondta 
a főorvos.    

A sebész főorvos kiemelte, 
addig szeretne dolgozni, amíg 
azt érzi, hogy valóban szükség 
van a munkájára. Tudása és a 
munka iránt érzett szenvedé-
lye pedig kellő energiával látja 
el ahhoz, hogy a tapasztalatait 
továbbra is átadja a fiatalabb 
sebész generációnak. 

Szeniczey Csaba
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Hőségben vizet osztanak a városban Életműdíjat kapott 
a hatvani kórház főorvosa

Strandbelépővel
segítették a rászorulókat

A roma önkormányzat 
segítségével csaknem 
négyszázan fürdőzhetnek 
térítésmentesen a városi 
strandon. A kezdeménye-
zés célja a hátrányos anyagi 
helyzetben lévők támoga-
tása és az összetartás erő-
sítése.

A hatvani Roma Nem-
zetiségi Önkor-
mányzat képviselői 

az irodájukban várták azokat 
a családokat, akik szerettek 
volna ingyen strandbelépőt 
kapni. Csak egy aláírásra 
volt szükség, és át is vehették 
az egyszeri belépésre jogosí-
tó négyfős jegyeket. A helyi 
családok nagy örömmel fo-
gadták az ajándékot. – Sokat 
jelent anyagilag, szeretnénk 
kihasználni a nyáron ezt a 
lehetőséget a gyerekekkel, 

hogy így be tudunk menni 
a strandra – mondta Csányi 
Leonóra.

Balogh Andzseló is öröm-
mel vette át a jegyeket. Azt 
mondta, szeret a hatvani 
strandon pihenni, fürdőzni. 
– Ezeknek a strandjegyek-
nek köszönhetően megyünk 
majd a családdal strandolni, 
és nagyrészt pihenni fogok, 
mert hát a nyári szünetet ki-
használom – hangsúlyozta.

A Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat kezdemé-
nyezésének célja az volt, 
hogy azoknak családoknak 
is lehetőséget biztosítsa-
nak a nyári szórakozásra és 
kikapcsolódásra, akiknek 
ezt az anyagi helyzete nem 
engedi meg – mondta Ba-
ranyi Bracso Krisztián, a 
hatvani Roma Nemzetiségi 
Önkormányzat képviselője. 

Hozzátette: ezzel is szeret-
nék támogatni a családokat 
abban, hogy minőségi időt 
töltsenek együtt. – Az ön-
kormányzatunk ismét úgy 
döntött a nagy hőségre való 
tekintettel, hogy a hátrányos 
helyzetű családokat ingye-
nes strandbelépővel segíti. 
Szám szerint 90 db strand-
jegyet vásároltunk, amelyek 
négy személyesek, tehát 
csaknem 400 fő strandolhat 
ingyen a roma önkormány-
zat segítségével – részletezte.

A hatvani Roma Nem-
zetiségi Önkormányzat el-
kötelezett a helyi közösség 
támogatásában, az év má-
sodik felében több olyan 
megmozdulást is terveznek, 
amellyel segíthetik a roma és 
a hátrányos helyzetű csalá-
dokat.

Rácz-Szénási Réka

Diákokat is foglalkoztatnak a városi intézményekben
Javában tart a nyári szünet, sok tanuló dönt úgy, hogy a va-
káció ideje alatt munkát vállal, hogy plusz pénzhez jusson, 
és megismerkedjen a munka világával. Hatvanban idén is 
népszerűek a kulturális intézmények, júliusban és augusz-
tusban 25 főt foglalkoztatnak ezeken a helyeken. A meló-
diák iskolaszövetkezet becslései szerint pedig országosan 
összesen százezer diák vállalhat munkát az idei szezonban.

A tanulóknak idén 
is van lehetőségük 
munkát vállalni a 

hatvani intézményekben. 
Györkei Nikolett most elő-
ször vesz részt a diákmunka 
programon, a Hatvany Lajos 
Múzeumban. Azt mondta, 
hogy jó lehetőségnek tartja, 
mivel így megismerkedhet a 
munkahelyi légkörrel mielőtt 
a munkaerőpiacra kerülne. – 
Tapasztalatot szeretnék sze-
rezni, és ki akartam próbálni 
magam, gyűjteni nem nagyon 
gyűjtök semmire – mondta. 
Kökény Ferenc, a Hatvany 
Lajos Múzeum vezetője el-
mondta, hogy igyekeznek a 
fiatalok képességeinek meg-
felelő feladatokat találni, 
olyan területeken alkalmazni 
őket, ahol fejleszthetik kész-
ségeiket. – Mindig hasznos 
feladatokat végeznek a fiata-
lok, értékes a munkájuk. Van, 
hogy a fiúkkal nehéz kiállí-
tási darabokat cipelünk, de 

vannak olyan napok is, ami-
kor ők is beülnek a lányok-
hoz az irodába digitalizálni. 

Fordítási teendőket szoktunk 
még adni azoknak, akik jó 
nyelvtudással rendelkeznek – 
részletezte.

Az Ady Endre Könyvtár-
ba látogatók is találkozhat-
nak nyáron diákokkal, itt is 
több fiatalt foglalkoztatnak 
a szünidőben. A 18 éves Or-
bán Anna Lili a továbbtanu-
lás miatt döntött úgy, hogy 

a vakáció ideje alatt munkát 
vállal. – Ez az első alkalom, 
hogy diákmunkára jelentkez-
tem, szeretném az egyetemi 
tanulmányaimra félretenni a 
megkeresett pénzt – mond-
ta. Vitayné Kepes Gabriella, 
a gyermekkönyvtárrészleg-
vezetője elmondta, hogy a 
diákok 6 órában dolgoznak 
náluk, őket a polgármesteri 

hivatal közvetítette hozzá-
juk. – Kisebb-nagyobb taka-
rítások vannak folyamatban, 
ebben segítenek a diákok, 
valamint nagyon nagy segít-
ségünkre lesznek jövő héten, 
amikor táboroztatunk – fog-
lalta össze.

A tanulókat a Hatvani Já-
rási Hivatal Foglalkoztatási 
Osztályán keresztül állami 

támogatással alkalmazza az 
önkormányzat, így júliusban 
és augusztusban összesen 25 
diáknak biztosítanak mun-
kát. Jagodics Milán kabi-
netfőnök elmondta: fontos-
nak tartják, hogy a fiatalok 
megismerkedjenek azokkal 
a folyamatokkal, melyek egy 
város működéséhez kellenek.

– Évek óta örömmel fo-
gadjuk a diákok segítségét 
nyáron, hogy részt vegye-
nek azokban a munkákban, 
munkakörökben, amiket az 
önkormányzat szakemberei 
egész évben végeznek. Főként 
Hatvan kulturális intézmé-
nyeiben tudnak elhelyezkedni 
a fiatalok, így a Hatvany Lajos 
Múzeumban, a Grassalkovich 
Művelődési Házban, illetve 
az Ady Endre Könyvtárban. 
A Hatvani Polgármesteri 
Hivatalban pedig a hatsóági 
irodán, valamint a műszaki 
irodán lesz majd egy-egy di-
ákmunkás – fejtette ki.

Becslések szerint az idei 
nyári szezonban országosan 
összesen százezer diák vállal-
hat munkát számos területen, 
így például kereskedelemben, 
vendéglátásban, iparban és 
mezőgazdaságban.

Varga Dorottya

A nagy meleg ellenére sem szabad a bányatavakban fürde-
ni, hiszen rengeteg veszélyt rejtenek ezek a vizek. Igaz ez a 
hatvani görbeéri tóra is, ennek ellenére vannak olyan napok, 
amikor többen is bemerészkednek a vízbe, amivel szabálysér-
tést követnek el. A fürdőzőkre kiszabott bírság 5 ezer forint-
tól 150 ezer forintig is terjedhet.

Táblák is jelzik a Gör-
beéri tónál, hogy ti-
los úszni a vízben. A 

nagy melegben ennek elle-
nére többször is előfordul, 
hogy sokan bemerészkednek 
a tóba, ez azonban nemcsak 
illegális, hanem veszélyes is. A 
sokak által kedvelt bányatavak 
kiszámíthatatlanok, nagyon 
hirtelen mélyülnek, ami azt is 
jelenti, hogy rendkívül hirte-
len hűlnek le. Szabó Alexand-
ra, Hatvani Polgármesteri Hi-
vatal Rendészeti Osztályának 
vezetője elmondta, naponta 
több lakossági bejelentés is 

érkezik hozzájuk a tiltott für-
dőzőkkel kapcsolatban. – A 
hatvani bányatavakban ren-
geteg fürdőzőt észleltünk az 
elmúlt időszakban, de őket 
egyelőre csak figyelmeztettük, 
a rendészeti osztály dolgozói 
ugyanakkor helyszíni bírsá-
got is kiszabhatnak, melynek 
összege 5 ezer forinttól 150 
forintig terjedhet.

A tó területét a hatvani ren-
dészeti osztály munkatársai 
mellett a mezőőrök is folya-
matosan ellenőrzik. Ha rajta-
kapják a tilosban fürdőzőket, 
lehetőségük van szabálysér-

tési eljárást kezdeményezni 
velük szemben – számolt be 
munkájukról Kovács Viktor, 
mezőőr. – Naponta többször 
is ellenőrizzük a területet, egy-
szer a délelőtti, egyszer pedig a 
délutáni órákban. A szolgálati 
járművel körbejárjuk a tava-
kat, ha találkozunk egy tilos-
ban fürdőzővel, akkor először 
felszólítjuk, hogy fáradjon ki 
a vízből, mert amellett, hogy 
illegális, hiányoznak a mentés 
feltételei is, és lehet benne hul-
ladék, így fokozottan veszélyes 
a fürdés – hangsúlyozta.

Ahol kint van az úszást, 
fürdést tiltó tábla – így a hat-
vani bányatónál is – nemcsak 
fürödni tilos, hanem például 
gumimatraccal, vízibiciklivel 
bemenni és ezekről vízbe ug-
rani is.

Rácz-Szénási Réka

A bányatavakban 
tilos fürdeni

Az év Heves megyei 
sportolója lett
Laska Bence
A hatvani kick-box bajnok 
egyéni kategóriában ve-
hette át a díjat.

Laska Bence kapta az 
év Heves Megyei 
Sportolója díjat. A 

Heves Vármegyei Közgyű-
lés elnöke, dr. Juhász Atti-
la Simon nemrég adta át a 
2022. évi kitüntetéseket. A 
fiatal kick-box bajnok az 
elmúlt években többször is 
megmérettette magát, első 
komoly nemzetközi ver-
senyeredményét 2012-ben 
érte el Horvátországban 
egy világbajnokságon, ahol 
a 14 éven aluli korosztály-
ban aranyérmet szerzett. 
Továbbá néhány éve Világ-
kupa-győzelmet aratott az 
Austrian Classic kick-box 
versenyen, nemrég pedig 
a lengyelországi Európai 
Egyetemi Játékokon bizo-
nyította tudását, ahol sike-
rült aranyérmet szereznie, 
K-1 75 kg-os kategóriában. 
A Magyar Kick-box Szö-
vetség válogatott tagjaként 
indult el a 2018 szeptem-
berében, Olaszországban 
megrendezett világbajnok-
ságon, ahol bronzérmes lett. 
Azóta is sorban gyarapítja 
érmei számát.

Laska Bence azt mondta: 
nagyon hálás a most kapott 

elismerésért is. – Átvehet-
tem a 2022-es munkám 
gyümölcsét, hiszen, nekem 
ítélték a 2022-es évre a 
Heves Megyei Év Sporto-
lója díjat. Nagy köszönettel 
tartozom a családomnak, 
edzőimnek és csapattársa-
imnak a rengeteg áldozatért. 
Külön szeretném megem-
líteni a RE-GYM-et és a 
Hatvani Thaibox Klub -ot, 
valamint edzőimet, Rehák 
Györgyöt, Hatvani Ferencet 
és Németh Szabolcsot. Sok 
év munkája és számos nem-
zetközi verseny eredménye 
ez a díj, rendkívül jólesik az 
elismerés.

A sportoló a jövőben is 
folytatja az edzést és min-
dent megtesz céljai elérése 
érdekében.

Rácz-Szénási Réka

FOTÓ: LASKA BENCE



Magdi néni július elején ün-
nepelte 90. születésnapját. 
Ebből az alkalomból Hor-
váth Richárd polgármester is 
felköszöntötte őt.

Bóna Pálné Magdi né-
nit kilencvenedik szü-
letésnapja alkalmából 

köszöntötték otthonában. Az 
ünneplésben a család mellett a 
városvezetés is részt vett. Hor-

váth Richárd polgármester 
virággal és díszoklevéllel aján-
dékozta meg a születésnapost, 
családja pedig egy fotómon-
tázzsal is kedveskedett neki.

Magdi néni nyugdíjas volt, 
mikor új szakmát tanult, és 
sok éven át dolgozott masz-
szőrként. Azt mondta: min-
dennapjait szeretetben, bol-
dogan tölti családjával.

Rácz-Szénási Réka
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A 90 éves 
Bóna Pálnét 
köszöntötték

Megújult a Hatvany Ser-
főzde meggysörének 
receptútrája. Nem kell a 
szezonra várnia annak, aki 
a különleges gyümölcsös 
italt megkóstolná, ezentúl 
egész évben kapható lesz. Az 
új ízvilágú sör már két hete 
kapható, amit nagyon sokan 
keresnek, emellett továbbra 
is lehet világos-, barna- és 
búzasört is választani.

Már kapható az új 
receptúra alap-
ján készült kéz-

műves meggysör a Hatvany 
Serfőzdében. A jó időben 

sokan látogatnak el a Hatva-
ny Lajos Múzeum udvarára, 
hogy megkóstolhassák ezt a 
különleges gyümölcsös italt. 
Mostantól pedig nemcsak 
szezonális, hanem az állandó 
kínálatba is bekerült a köny-
nyed, savanykás sör. – Meg-
újult a meggysör, karaktere-
sebb íze van, sokkal jobban 
dominál a sör íze, mint eddig. 

Valamint nem annyira édes, 
mint az előző recept alapján 
készült. Az elmúlt 1-2 hét 
tapasztalata azt mutatja, hogy 
nagyon szeretik, és rendkívül 
gyorsan fogy – mondta Kö-
kény Ferenc, a Hatvany Lajos 
Múzeum vezetője. Hozzá-
tette: két hét alatt 200 liter 
fogyott a megújult ízvilágú 
sörből. Varga Dorottya

Hatvanról készült alkotásokat adományoztak a városhá-
zának a Hatvani Művésztelep és az Art Camp alkotói. A 
legtöbb művész az önkormányzat épületét örökítette meg 
többféle stílusban, de a vadászati múzeumról készült alko-
tás is megtalálható a festmények között. A képekből egyet 
Kézdivásárhelynek, Hatvan testvérvárosnak ajándékozott a 
városvezetés.

A Városháza egyik ter-
mében sorakoztak 
azok a festmények, 

amelyeket a Hatvani Mű-
vésztelep és az Art Camp 
alkotói ajándékoztak az ön-
kormányzatnak. A város iko-
nikus helyeit, látványosságait 
festették meg a művészek a 
tavalyi alkotótáborban, példá-
ul a Grassalkovich-kastélyt és 
az udvaron lévő szökőkutat, a 
Hatvani Polgármesteri Hiva-
talt, valamint a vasútállomás 
épületét. A képeket Mátyássy 

Gábor, az Art Camp szerve-
zője adta át Szinyei András 
alpolgármesternek. Az al-
kotásokon megelevenednek 
a nyári hangulatok, a zöld 
növények és különböző fény-
árnyék hatások. – Leginkább 
a grafika, festészet, komputer 
grafika, jelenik meg, de van-
nak plein air festők is. Na-
gyon sok a városházát, kas-
télyt, tehát hatvani valóságot 
megörökítő kép, és vannak 
elvonatkoztatott, modern 
absztrakt alkotások is. Nem 

erőltetjük a művészekre, hogy 
csak Hatvan lehet ábrázolni, 
rengeteg dolog van, amit még 
nem örökítettek meg. Nem 
láttam még Zagyvás művet, 
vagy olyat, ami séta közben 
felfedezett kis utcákban lévő 
régi házak stukkóit jeleníte-
né meg. A városközpont, ami 
leginkább előjön témaként – 
mondta Mátyássy Gábor.

A városvezetés büszke arra, 
hogy hosszú évek óta működik 
a testvérvárosok között az Art 
Camp rendezvény. Ennek célja 
egymás kultúrájának megis-
merése, illetve az emberi kap-
csolatok erősítése, és a kulturá-
lis értékek bemutatása, átadása 
– mondta Szinyei András, al-
polgármester. – Igazi baráti 
közösség alakul ki, élvezet néz-
ni. Általában hétfőtől péntekig 

vannak itt, az önkormányzat 
fogadja, köszönti őket. Eze-
ken én is mindig részt szoktam 
venni, és azért beszélek róla 
ilyen lelkesen, mert tényleg 
nagyon örülök ennek az ese-
ménynek. Mindig várom az 
újabb művésztalálkozót, a ké-
pek magukért beszélnek. Szép 
alkotásokat kaptunk, büszkék 
lehetünk rá – részletezte.

A most adományozott 
festmények a városháza fa-
lát díszítik majd, ezek közül 
egyet pedig Hatvan testvér-
városának, Kézdivásárhelynek 
ajándékoztak tovább, amelyet 
Horváth Richárd polgármes-
ter, Szinyei András alpolgár-
mester és Mátyássy Gábor, az 
alkotótábor szervezője sze-
mélyesen adott át.

hatvanihirlap.hu

Új receptúrával készül 
a hatvani meggysör 

Hatvanról készült alkotásokat 
kapott a városháza

Vármegyei elismerést kapott a Gesztenyéskert óvoda

Debrődi László szerint fontos, 
hogy tisztességesen éljünk

Díjazták a Gesztenyéskert 
óvodát. A Heves vármegyei 
családokért elismerést töb-
bek között, olyan intézmé-
nyek kaphatják meg, akik 
hozzájárulnak a társadalom 
családbarát szemléletének 
erősítéséhez.

A hatvani Gesztenyés-
kert Óvoda Heves 
Vármegyei Családo-

kért díjat kapott. Az elisme-
rést olyan intézményeknek, 
cégeknek, magánszemélyek-
nek ítélik, akik figyelem-
be veszik a családalapítás 
előtt állók életét könnyítő 
szempontokat, valamint 
hozzájárulnak a társadalom 
családbarát szemléletének 

erősítéséhez. Az intézmény-
ben rendszeresen tartanak 
családi napokat, amelyek 
tematikusak, így sokszor 
a néphagyományokkal is-

merkedhetnek a gyerekek. 
Emellett az óvodában nagy 
hangsúlyt fektetnek a közös-
ségépítésre is.

Rimán Alexandra

Laci bácsi júliusban ünnep-
li születésnapját. Ebből az 
alkalomból Horváth Ri-
chárd polgármester is fel-
köszöntötte őt.

Debrődi László 90 
éves szépkorút kö-
szöntötte Hatvan 

polgármestere. A városvezetőt 
otthonában fogadta a hajdú-
böszörményi születésű Laci 
bácsi és felesége, akik már 
több, mint ötven éve élnek 
Hatvanban. Horváth Richárd 
polgármester az ajándék mel-
lett miniszterelnöki emlékla-
pot is átadott az ünnepeltnek.

Az ajándékozást követően 
Laci bácsi örömmel emléke-
zett vissza az elmúlt évekre. 
Elmondta, hogy gépész-
mérnökként végzett a Mis-

kolci Egyetemen 1958-ban, 
amiért idén vasoklevelet is 
kapott, amit büszkén muta-
tott meg. Két fia van, négy 
unokája és egy dédunokája, 
a család nagyon fontos szá-
mára. Laci bácsi azt is elárul-
ta, szerinte mi a hosszú élet 
titka. – Nagyon sok minden, 

de talán két dologban össze 
lehet foglalni. Egyik biztos, 
hogy az, hogy a génjeink-
ben mit hoztunk, az őse-
ink mit szedtek össze, erről 
ugye nem tehetünk, a másik 
pedig a hozzáadott dolog, 
amit iskolában, a családban, 
a környezetünkben, a mun-

kánkban fölszedtünk, és hát 
hogy mindezt hogyan kama-
toztattuk – fogalmazott.

A 90. születésnapját ün-
neplő Laci bácsi a fiatal gene-
rációnak azt tanácsolja, hogy 
tanuljanak meg tisztessége-
sen élni és segítsék a környe-
zetüket.  Rácz-Szénási RékaEgy izgalmas éjszaka 

a vadasparkban
Gyermekközpontú progra-
mokkal várták a látogató-
kat a hatvani vadasparkban. 
A megszokott nyitvatar-
tási idő után, betekintést 
nyerhettek az érdeklődők 
az állatpark éjjeli életébe, 
emellett a park fenntartói 
bográcsozási és nyársalási 
lehetőséget is biztosítottak 
a vendégeknek.

Kígyózó sor állt a 
vadaspark bejárata 
előtt, így várták a 

látogatók a létesítmény esti 
programjának kezdését. A 
vadasparkban ugyanis a zá-
rás után sem állt meg az élet, 
egy kalandtúrán vehettek 
részt a látogatókat. A Hat-
vani Szolgáltató Kft. szerve-
zésében megvalósult családi 
programon bárki betekintést 
nyerhetett az állatpark éjsza-
kai életébe, ahol a gyerekek 
a nyulakat és a szamarakat 
is megetethették, valamint a 
park többi lakóját is megis-
merhették.

Tímár Dávid, a Hatvani 
Vadaspark vezetője elmond-
ta, már hagyomány, hogy 
megrendezik az eseményt, 
amely minden évben népsze-
rű. – Legtöbben családosok 
jönnek, de fiatalok és idősek 
is ellátogatnak hozzánk. Sok 
pozitív visszajelzést kapunk 
mindenkitől azzal kapcsolat-
ban, hogy jól érzik magukat 
a vadasparkban az itt töltött 
idő alatt, az Éjszaka a Va-
dasparkban program pedig 
különleges élmény számukra 
– hangsúlyozta.

Az esti programon sötéte-
déskor fáklyákkal világítot-
ták ki a parkot, így lehetőség 
nyílt megfigyelni az állatok 
éjszakai viselkedését is. A 
rendezvényen több mint 550 
ember vett részt.

A vadaspark a családok-
nak és baráti társaságoknak 
rendszeresen biztosít kikap-
csolódási lehetőséget. Bog-
rácsozó és nyársaló helyeket 
alakítottak ki, amelyet elő-
zetes egyeztetés után bárki 
igénybe vehet.

Rácz-Szénási Réka

A fizikai és lelki jóllét meg-
őrzése fontos, a sport és a 
testmozgás jótékony hatás-
sal van a közérzetre és az im-
munrendszerre. Hatvanban 
több ingyenes sportolási le-
hetőség közül válogathatnak 
a mozogni vágyók, ilyen pél-
dául a futópálya, a parkfit-
nesz és a grund. Mindezek 
mellett pumpapálya is épül a 
városban.

Nyáron sokan dön-
tenek úgy, hogy a 
családdal vagy akár 

egyedül aktív kikapcsolódás-
sal, sportolással a szabadban 
töltik az időt. Hatvanban több 
olyan lehetőség is van a test-
edzésre, amelyek ingyenesen 
igénybevehetők. A belváros 
központjától néhány percre 
egy modern, 1 km hosszú, ki-
fejezetten futásra kialakított, 
öntött gumiborítású pálya 
várja a sportolni vágyókat. 
Emellett a Zagyva-ligetben 
parkfitnesz pálya is épült, ahol 
a szabadban lévő eszközöket 
bárki használhatja. A kihelye-
zett információs tábla pedig 
mindenkinek segítséget nyújt 

a biztonságos működtetéshez.
Báti Istvánné unokájával 

rendszeresen sportol. El-
mondta, fontos számára, hogy 
megőrizze egészségét és sze-
retné a gyerekeket is erre ösz-
tönözni. – Hetente többször 
is ellátogatunk ide, a kisebbek 
is nagyon élvezik, hiszen szép, 
rendezett környezetben kap-
csolódhatunk ki és a szabad-
ban sportolhatunk – emelte 
ki.

Újhatvanban is megoldható 
a kültéri testedzés, sportpark 
biztosít lehetőséget azoknak, 
akik szeretnének mozogni. 
Valamint idén hivatalosan is 

átadtak egy új közösségi teret, 
a Grundot, a terület  kosár-
labdázásra és futballozásra is 
használható, emellett teqball- 
és pingpongasztal is várja a 
látogatókat. A helyszín öntött 
gumiborítást kapott és egy 
5 méter magas védőhálóval 
kerítették körbe. A városban 
egy pumpapálya is épül, ahol 
a biciklisek saját lendületü-
ket használva, tekerés nélkül 
tudnak majd körbe-körbe 
haladni, ezzel ismét bővül az 
ingyenesen használható spor-
tolási lehetőségek száma Hat-
vanban.

Rimán Alexandra

Változatosan lehet 
sportolni a városban

FOTÓK: BARANYI ZOLTÁN
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Nyáron a háziállatokra is 
fokozottan oda kell figyelni, 
ugyanis nem mindegy, hogy 
mikor etetjük őket és visszük 
sétálni. A hőségben bizto-
sítsunk számukra friss vizet 
és árnyékos, hűvös helyet. 
Mindezek mellett fontos, 
felkészülni az elmúlt hetek-
ben tapasztalható heves eső-
zésekre, ilyen esetben biz-
tonságos védett, helyre kell 
terelni a kutyát.

A változékony időjárás 
az állatok szerveze-
tét is megterheli. A 

felhőszakadás, a villámlás és 
menydörgés sokkolóan hathat 
kedvenceikre. Rudas Aranka a 
Kutyaszív Állatmentő Alapít-
vány elnöke elmondta, ilyen 
esetekben az ebek stresszes, 
pánikszerű hangulatba kerül-
nek, és búvóhelyet keresnek. – 
Az elmúlt hetek tapasztalatai 
alapján, azt javaslom, hogy a 
gazdák készüljenek fel arra, 
hogy bármikor felhőszakadás 
alakulhat ki.  Fontos, hogy az 
ebeknek biztosítsunk elbújási 
lehetőséget, ahol nyugalom-
ban átvészelhetik a számukra 
stresszes időjárási viszonyokat 
– emelte ki.

Hozzátette, hogy mindezek 
mellett ajánlott a nyári forró-
ságra is felkészülni, ilyenkor 
is tudatosan kell gondozni 
háziállatainkat. A meleg hő-

mérséklet miatt hűteni kell a 
kutyát vagy a környezetét. A 
kánikulában naponta többször 
kell cserélni az ivóvizüket, 
valamint tisztítani az itató-
edényt, és fontos árnyékos 
helyet biztosítani nekik. A 
sétáltatást és mozgásos prog-
ramokat ajánlott késő estére 
időzíteni, ugyanis a felforróso-
dott beton megégetheti a ku-
tyák lábát. Mindezek mellett 
fontos, hogy nyáron könnye-
debb és kevesebb adag étellel 
tápláljuk a kedvenceinket.

Az állatvédő kiemelte, a hő-
ség miatt kialakulhat hőguta 

is az állatoknál, ilyen estben 
fontos, hogy a gazda azon-
nal cselekedjen. – Nagyon 
jellegzetes tünetei vannak, 
mint például az erős zihálás 
és a magas vérnyomás, ext-
rém esetben eszméletvesztés 
is előfordulhat. Amennyi-
ben észleljük, hogy baj van, 
azonnal meg kell kezdeni a 
mentést. Állott vízzel kell hű-
teni az eb testét, fordítsunk 
kiemelt figyelmet arra, hogy 
ne jéghideg nedvesség érje. 
A hűtést legcélszerűbb boro-
gatás formájában alkalmazni, 
ilyenkor lepedővel, vagy egy 

törölközővel kell betakargat-
ni, majd fokozatosan arra ön-
teni a megfelelő hőmérsékletű 
vizet. Mentés közben ajánlott 
telefonon felvenni a kapcsola-
tot az állatorvossal is – részle-
tezte Rudas Aranka.

A nyári hőségben a kutyák-
nak jól eshet a hűsítő locsolás 
is, ez egyfajta játék is nekik, 
ha szeretik a vizet. Azonban 
ezzel a lehetőséggel óvatosan 
kell élni, ugyanis a túl sok 
fürdőzés nem tesz jót a sző-
rüknek, akár bőrgyulladás is 
kialakulhat náluk.

Rimán Alexandra

A melegben javasolt hűteni 
a kutyák környezetét

Ocsovai Zoltán 
albínó rigót 
fotózott

Egy évben átlagosan tíz észlelés érkezik a Magyar Ma-
dártani és Természetvédelmi Egyesülethez a ritka ma-
dárral kapcsolatban Magyarországon. Az egyik ilyen 
megfigyelés Hatvanban a Zagyva-parton történt, ami-
kor Ocsovai Zoltánnak sikerült lencsevégre kapnia a 
ritkán látható madarat.

Ocsovai Zoltán 
egyik legkedve-
sebb tevékenysége 

a természet fotózása. Eddi-
gi munkássága során meg-
annyi megismételhetetlen 
pillanatot örökített már 
meg a minket körülvevő 
élőlények életéből. A fény-
képek között több olyan ta-
lálható, amire méltán büsz-
ke a fotós. Az egyik ilyen 
felvételen egy ritka madár 
látható. Ocsovai Zoltán 
elmondta, hogyan sikerült 
lencsevégre kapnia a ritka 
madarat. – A Zagyva-par-
ton kerékpároztam éppen, 
amikor egy ismeretlen ma-
dár keresztben elrepül előt-
tem, olyan 10-15 méterre. 
Letettem a kerékpárt és 
megpróbáltam becserkész-
ni, szerencsémre az egyik fa 
ágára szállt le. Elővettem a 
fényképezőgépet és köze-
lebb mentem, felfigyeltem, 
hogy ez nem egy hagyomá-
nyos színű madár, ilyet még 
nem láttam azelőtt – rész-
letezte.

Az albínó fekete rigót egy 
évben átlagosan 10 esetben 
észlelik Magyarországon – 
erre már Orbán Zoltán, a 
Magyar Madártani és Ter-
mészetvédelmi Egyesület 
szóvivője hívta fel a figyel-
met. – Lakott területeken 
élő fekete rigó állomány-
sűrűsége az öt-tízszerese 
annak, amit a vadonban 
tapasztalhatunk. Gyakran 

találkozunk velük, ráadásul 
a többségük koromfekete, 
így még feltűnőbb köztük 
egy esetleges fehér egyed 
– mondta. Orbán Zoltán 
hozzátette, az albínó rigó 
esetében elsősorban egy 
esztétikai ritkaságról be-
szélhetünk, a róluk készült 
fényképek értéke az, hogy 
felhívja az emberek figyel-
mét a természet szépségei-
re. A szóvivő azt is elmond-
ta, hogy a fotósok mellett az 
egyik legérdekesebb mun-
kát a távcsöves megfigyelők 
végzik, általában ők fedezik 
fel azt is, ha eddig még nem 
látott madárfaj érkezik ha-
zánk területére. – Ezek a 
kollégák szokták felfedezni 
a Magyarországon megjele-
nő új fajokat. Ha jól emlék-
szem, akkor hazánkban 424 
madárfaj jelenlétét sikerült 
eddig bizonyítani. Ezekben 
a percekben is több tucat 
madarász járja a magyar 
tájat és távcsövezi a mada-
rakat – mondta.  

Hatvanban a Pro Natura 
Mozgalom évek óta együtt-
működik a Magyar Madár-
tani és Természetvédelmi 
Egyesülettel, idén május-
ban újabb madáritatókkal 
és madárodúkkal segítették 
a városban élő, vagy az ide 
látogató madarakat abban, 
hogy menedékhez és a toll-
ápolás érdekében megfelelő 
minőségű vízhez jussanak.    

Szeniczey Csaba

FOTÓ: OCSOVAI ZOLTÁN

FOTÓ: KUTYASZÍV ÁLLATMENTŐ ALAPÍTVÁNY

Simon Attila: kitűnő minőségű 
az idei dinnyetermés
Kiváló minőségű az idei magyar görögdinnyetermés ha-
zánkban és Hatvan térségében is - mutatott rá a mező-
gazdasági szakember. Simon Attila hozzátette, a régióban 
termelő gazdák közel feleakkora területet művelnek, mint 
10-20 évvel ezelőtt, mindezek ellenére a dinnye mennyisé-
ge is kielégítő.

A sárgadinnye meg-
jelenésével már jú-
nius végén elindult 

az idei dinnyeszezon Ma-
gyarországon. A görögdiny-
nye idénye pedig körülbelül 
egy hét múlva kezdődik, 
így a hatvani zöldségárusok 
többségénél is még egyelőre 
import görögdinnyék talál-
hatóak, amelyekből átlago-
san 500 forintba kerül egy 
kiló. Eged Gábor az egyik 
hatvani zöldségbolt üzlet-
vezetője már nagyon várja, 
hogy a magyar görögdiny-
nye is megérkezzen hozzá-
juk. – Nálunk még import 
dinnye van, mert olyan nagy 
fogyás még nincs belőle, de 
már nagyon várjuk és talán 
már a hét közepétől nálunk 
is lesz magyar görögdiny-
nye. Beszélgettünk Békés 
megyéből a termelőkkel, ők 
azt mondták, hogy nagyon 

jó dinnyére számítanak – 
mondta.      

Minőségben és mennyi-
ségben is kimagasló az idei 
termés, azonban jóval kisebb 
területen folyik a gazdálko-
dás, mint 10-20 évvel ezelőtt 
– hangsúlyozta Simon Attila 
mezőgazdasági szakember. – 
Mindezek ellenére a hozam-
ban nincs nagy csökkenés, 
tehát a belterületen körülbe-

lül ugyanannyi hozamot ter-
melnek meg, mint korábban 
10-20 évvel ezelőtt, amikor 
még 300-350 hektáron ter-
mett a dinnye Hatvan és 
Hort térségében, manapság 
ez 150-170 hektárt jelent – 
részletezte.   

Simon Attila hozzátette, 
a termőföldek csökkenése 
részben a megnövekedett 
munkaerő igénynek és a 
technológiai változásoknak 
köszönhető. Az idei dinnye 
árát a következő tényezők 
befolyásolják. – A dinnye 
árára jelentős költségeket 
tesznek a növényvédő sze-
rek, a műtrágya ára. Illetve az 

oltás kivitelezése és költsége. 
Továbbá jelentős munkabér 
költség csapódik rá, illetve je-
lentős mértékben megemel-
kedett mindennek az ára. 
Az új technológiák kiépítése, 
mint a fólia és a csepegteté-
ses öntözési rendszerek ki-
építése. Ezek mind emelik a 
költségeket – hangsúlyozta.

A mezőgazdasági szakem-
ber azt is elmondta, hogy a 
magyar görögdinnye kilón-
kénti nagykereskedelmi ára 
nagyjából megegyezik a ta-
valyival, jelenleg 320 forint 
körül mozog, amely később 
várhatóan csökkenni fog.

Szeniczey Csaba

Összesen nyolc csapat neve-
zett az idei strandfürdő ku-
pára. A hatvani strand terü-
letén megrendezett esemény 
célja az volt, hogy a versen-
gés mellett, örömjátékot 
játszanak egymással a részt-
vevők. Az idei megmérette-
tés győztese az OKTAT60-
Karifa csapata lett.

Hideg sör, homok, 
foci és szenvedélyes 
küzdelem. Minden 

együtt volt ahhoz, hogy idén 
is elindulhasson a Strandfür-
dő Kupa, a Hatvani Strand 
területén. Ez volt a negyedik 
ilyen sportesemény – amely-
re az elmúlt évek tükrében 
– idén jelentkezett a legtöbb 
csapat – hangsúlyozta Balog 
Bence főszervező. – Négy 
éve elhatároztuk, hogy szer-
vezünk egy strandfocit. Az-
óta ez már a negyedik év. Az 
első évben öt csapat nevezett, 
a világjárvány alatt három, 
tavaly hat, és idén elértük a 
nyolc csapatot. Ez volt a ki-
tűzött cél. Így a Hatvanban 
és a környéken élő fociked-
velők megtalálhatták a szá-
mításukat és egy jó napot 
tölthettek a Hatvani Stran-
don – mondta.   

Balog Bence hozzátette, 
a nyolc csapat fáradságot és 
izzadságot nem kímélve küz-
dött egymással a nap folya-
mán. Voltak olyan nevezők is, 
akik másik megyéből érkeztek 
a megmérettetésre. – Pest tér-
ségéből és Nógrádból is ér-

keztek, de azért hála Istennek 
a hatvaniak megmutatták a 
kvalitásukat, és a végén hatva-
ni döntőt láthattunk – hang-
súlyozta.  

Az OKTAT60-Karifa já-
tékosai játszották a döntő 
mérkőzést, amelyet meg is 
nyertek. A csapat már több-
ször bizonyított, és most is 
sikerült megőrizniük a baj-
noki pozíciót – mondta Kiss 
Sándor, játékos. – Nagyon jó 
szervezés volt, a pálya reme-
kül elő volt készítve. Köszö-
net a szervezőknek! Nyerni 
nagyon nehéz volt, de azért 
az időjárás kegyes volt hoz-
zánk. Nem sütött végig a nap 
és a szervezők folyamatosan 

locsolták a pályát a szünetek-
ben. Nehéz volt és küzdel-
mes, de sikerült megnyerni 
– részletezte.   

A döntő után a csapa-
tok felsorakoztak. A díjakat 

Kondek Zsolt képviselő adta 
át a játékosoknak. A legjobb 
eredményt elért focisták ér-
meket és kupákat kaptak, va-
lamint az idei fődíj egy mez-
garnitúra volt.

Különdíjakat is kiosztottak, 
a gólkirály címet Zöldi Dá-
niel kapta. A legjobb focista 
Panyi Attila lett. A legjobb 
kapus címet pedig Simon 
Sándor vitte el. 

A legszebb gólért Kiss 
Sándort jutalmazták. A Leg-
idősebb gólt rúgó játékos 
Balog Csaba, amíg a döntő 
legjobb játékosa Parádi János 
lett.    

Szeniczey Csaba

A játék öröméről szólt 
a IV. Hatvani strandfürdő kupa

Edzések, strandolások és stadionlátogatások
Az FC Hatvan és a Bosch 
ismét közösen szervezett 
focitábort. Ezekben a he-
tekben ötnapos turnusok-
ban várják a regisztrált 
általános iskolás fiúkat és 
lányokat. 

Nyolcadik alkalom-
mal rendezte meg 
az FC Hatvan és 

Robert Bosch Elektronika 
Kft. közösen focitáborát. A 
gyerekek izgatottan várták az 
eseményt, különböző ügyes-
ségi- és mozgáskoordináció-
fejlesztő, valamint kapura 
töréses gyakorlatokat végez-
tek a pályákon – Nagyon jó 
élményeim vannak a táborról, 
most vagyok itt hatodjára, és 
minden évben sok barátom is 
eljön ide – mondta Petrovics 
Nimród Zoltán.

Márkus Tamás, az FC 
Hatvan U9-es edzője hang-
súlyozta, figyelembe veszik 
a gyerekek életkori sajátos-
ságait, hogy mindenki si-
kerélménnyel zárja a hetet. 
Hozzátette, a tábor után töb-
ben folytatják náluk a lab-

darúgást. – Hat éve vagyok 
az egyesületnél, azt vettem 
észre, hogy akik itt voltak 
a táborban, azok 40-50%-a 
folytatta itt az FC Hatvan-
nál. Jó pár gyerek azóta már 
az akadémián játszik, felada-
tunknak is tartjuk, hogy úgy-
mond magasabb osztályba 
próbáljuk terelni a gyereke-
ket – részletezte.

Bárdos János, az esemény 
főszervezője elmondta, a tá-
bor népszerű, míg az elmúlt 
8 évben egy turnusban át-
lagosan 43 gyerek vett részt, 

most az első hétre 54 fő re-
gisztrált. Ilyenkor nemcsak 
Hatvanból jönnek, hanem 
a környező településekről 
is, volt, hogy Budapestről, 
Egerből és Debrecenből is 
érkeztek. Kiemelte, idén is 
változatos programokkal ké-
szültek az ötnapos táborra.  – 
A BVSC-hez megyünk majd 
testvéri kapcsolatot ápolva, 
ott is éppen tábor van, és az 
ottani gyerekekkel fogunk 
versenyezni, ezt követően 
pedig strandra megyünk. 
Emellett rendszeresen láto-

gatunk stadiont, elsősorban 
Budapesten, a programok 
között szerepel még sok játék 
és a Hatvani Strand meglá-
togatása is – foglalta össze. A 
főszervező hozzátette: edzé-
sek mellett egy egészségügyi 
szakember szájhigiénés fog-
lalkozást tart, az utolsó na-
pon pedig a hagyománynak 
megfelelően zárják a hetet, 
a tábor válogatott csapata 
megmérkőzik majd az edzők 
csapatával, ezt követően nyár-
salással búcsúznak egymástól.

Varga Dorottya

FOTÓK: ROZGONYI DEZSŐ
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A sport mindig szerves része 
volt az életének, azonban 
a középiskolai évei alatt 

sebésznek készült Gulyás József, 
ennek ellenére örül, hogy végül 
pedagógusi pályára lépett – emlé-
kezik vissza a kezdetekre. Annyira 
érdekelte a biológia és az embe-
ri test összetett működése, hogy 
végzősként orvosi egyetemre adta 
be a jelentkezését, a választott in-
tézményben azonban egy ponttal 
lemaradt a bejutásról. Gimnazista 
korában aktívan sportolt, focizott 
és kézilabdázott, csapatával több-
ször szerepeltek eredményesen 
országos versenyeken. A mozgás 
szeretete mindig közel állt hozzá, 
tanára hatására lett ő maga is test-
nevelő pedagógus. Diplomáját a 
Ho Si Minh Tanárképző Főiskolán 
szerezte biológia és testnevelés sza-
kon, majd letelepedett Hatvanban, 
és a mostani Széchenyi István Ró-
mai Katolikus Technikum és Gim-

náziumban kezdett el dolgozni.
Mint mondja, 1983-ban, amikor 

a városba került, és elkezdett ta-
nítani, a diákok sokkal aktívabbak 
voltak, jobban szerették a sportot. 
Telenként jégpályát csináltak, házi 
bajnokságokat és szánkótúrákat 
szerveztek a gyerekeknek, valamint 
olimpiai ötpróbán vettek részt, 
melynek célja az volt, hogy minél 
több gyereket mozgassanak meg. 
Gulyás József pörgős időszaknak 
nevezi ezeket az éveket. – Voltak 
szombatok, amikor kinyitották 
a tornatermet, olyankor mindig 
megtelt a helyiség diákokkal, ami-
kor pedig versenyeken vettünk 
részt külön járatokat kellett bérelni, 
hogy eljussunk egy-egy helyszínre, 
annyi jelentkező volt – mondja. 
Hozzáteszi, példamutatással le-
het megszerettetni a gyerekekkel 
a mozgást, még mindig vannak 
családok, ahol közös időtöltésnek 
számít a sportolás. Az évek során 

folyamatosan képezte magát, a 
Semmelweis Egyetemen kiegészí-
tő szakon középiskolai testnevelő 
végzettséget szerzett, közoktatási 
vezető képzésen vett részt, és pe-
dagógus szakvizsgát tett 2010-ben, 
valamint testnevelési szaktanács-
adó is. Gyógytestnevelőként pedig 
felmentéssel rendelkező tanulók-
nak tart gyógyúszást. Tanítványait 
rendszeresen készíti fel közép- és 
emelt szintű érettségi vizsgára 
testnevelés tantárgyból, valamint 
városi, területi és országos sport-
versenyekre, ahol eredményesen 
szoktak szerepelni a fiatalok egyéni 
és csapat kategóriában egyaránt.

Idén a tizedik osztályát bal-
lagtatta el, osztályfőnöki tevé-
kenységére jellemző a türelem és 
megértés, mindig törekszik jó kö-
zösséget alakítani – Úgy gondolom 
egy pedagógusnak tudnia kell jól 
kommunikálni, hogy mikor, ho-
gyan és mivel lehet ösztönözni a 
gyerekeket, hogy mindenki a leg-
jobbat hozza ki önmagából. Ilyen 
tekintetben szerencsém van, mert 
rendelkezem azzal a képességgel, 
hogy gyorsan és könnyen építek 
kapcsolatot – vélekedik Gulyás 

József. Ezt az adottságát kama-
toztatta játékosedzői tevékenysége 
alatt is, több éven át foglalkozott 
a Hatvani Kézilabda Szabadidő 
Sportegyesület női csapatával. Pá-
lyája legnagyobb kihívásaként em-
lékszik vissza, amikor a város két 
kézilabdacsapatából kellett egyet 
kialakítania. – Egy majálison Hat-
van-Hatvan kézimeccs volt, több 
száz nézővel. Két térfélen játszott 
a két csapat, a lányok elverték egy-
mást, szó szerint. A közös munka 
megkezdésekor mindenkivel meg 
kellett tanulni szót érteni, nagy fel-
adat volt csapatot kovácsolni a já-
tékosokból, de sikerült egészen az 
NB II-ig jutni – eleveníti fel.

Az ifjúságért végzett több évti-
zedes alázatos munkájáért a városi 
pedagógusnapon átvehette a Hat-
vany Irén kitüntető emlékérmet. 
– Soha nem azért dolgoztam, hogy 
díjjal ismerjék el a munkám, ennek 
ellenére megtisztelő volt átvenni 
ezt az elismerést, jóleső érzés, hogy 
méltónak találtak rá – mondja. 
Gulyás József decemberben tölti 
a 65. életévét, azonban nem tervez 
nyugdíjba menni, jelenleg is tanít 
gyógyúszást, valamint kézilabda-

edzőként tevékenykedik Turán a 
főállása mellett.

Szenvedélye a kertészkedés és a 
barkácsolás, ezekkel tölti szabad-
idejét. Feleségével, Rózsa Csillával 
telket vásároltak, ezen építkeztek, 
ám nem minden feladatot bízott 
szakemberre, burkolt, festett és 
asztalos munkákat is végzett. – Ha 
újra születnék, asztalos lennék, na-
gyon szeretek fával dolgozni, eb-
ben nagyapámra hasonlítok, ő is 
mindent maga csinált – fogalmaz. 
Hozzáteszi, ezt a házat igazán a sa-
játjának érzi, mivel olyannak alakí-
tották ki, amilyennek elképzelték. 
Gulyás József sokoldalú szemé-
lyiség, mi sem bizonyítja jobban, 
minthogy pedagógusi pályája mel-
lett 19 egyéb dologgal is foglako-
zott az évtizedek alatt. – Piacoz-
tam, voltam közvélemény-kutató, 
dolgoztam a mezőgazdaságban, de 
volt, hogy festőszerszámokat árul-
tam. Azért tudok pontos számot 
mondani, mennyi mindent csinál-
tam, mert a lányaim, Nóra és Ildi-
kó összeszámolták – mondja mo-
solyogva, kiemelve, hogy mindez 
soha nem ment a tanítás rovására.

Varga Dorottya

Gulyás József: 
a példamutatásban hiszek
Negyven éve a Széchenyi István Római Katolikus Technikum és Gimná-
zium biológia és testnevelés szakos pedagógusa Gulyás József. Ez idő alatt 
generációkat tanított, több ezer fiatallal szerettette meg a sportot és a moz-
gást. Munkája és tevékenysége elismeréseként a városi pedagógusnapon át-
vehette a Hatvany Irén kitüntető emlékérmet.

Ismét nagy sikereket értek 
el a Hatvani Thaibox Sport-
egyesület harcosai Baján. A 
WFC világszervezet verse-
nyén 3 lány és 1 fiú vett részt.

A Hatvani Thaibox SE 
harcosai közül né-
gyen nemrég Baján 

jártak, ahol a WFC Európa-
bajnokságán vettek részt. Az 
eredmény négy bajnoki cím és 
két bajnoki öv. Tüdős Emese 
így emlékszik vissza a döntő 
küzdelemre. – A döntő nehéz 
volt, de nagyon sportszerű el-
lenfelem volt. Már többször 
is küzdöttünk együtt. Eddig 
mindig döntetlent játszot-
tunk, most viszont sikerült 
győznöm – mondta.

Tüdős Enikő is keményen 
küzdött a bajnoki címért, 
számára ezért fontos ez a 
sportág. – Igazából kitartás 
kell hozzá, hogy minél tovább 
eljuss, hogy minél többet fej-
lődj. Szívvel kell csinálni. A 
bátyám is ezt a sportot űzi és 
ő a példaképem – részletezte.     

Horváth Julianna édesanyja 
tanácsára egy másik küzdő-
sportból érkezett a thai box 

világába. – Megpróbáltam a 
thai boxot édesanyám kéré-
sére és nagyon megtetszett. 
Otthon érzem itt magam a 
versenyeken és az edzéseken. 
Nagyon jó a csapat és az edző, 
olyan ez nekem, mint egy má-
sodik otthon – mondta.

Mózes Martin már országos 
bajnokként indult az Európa-

bajnoki címért. A versenyző 
elmondta, hogy izgalmas mér-
kőzéseken vett részt. – Négyen 
voltunk a súlycsoportban. A 
selejtező szerintem nem volt 
annyira nehéz, technikailag 
talán jobb voltam. A döntő 
nagyon kemény volt. Jóval 
keményebb, mint a selejtező – 
hangsúlyozta.

A Hatvani Thaibox Sport-
egyesület volt az egyetlen 
csapat, amelyben négy induló 
versenyző közül, mindannyi-
an bajnoki címmel tértek haza 
a WFC Európa-bajnokságá-
ról – hangsúlyozta Hatvani 
Ferenc az egyesület vezetője. 
– Ez úgy gondolom, bizonyít-
ja azt, hogy a felkészülés egy-

séges volt, és azok a tehetséges 
középiskolás lányok és srácok, 
akik részt vettek ezen a verse-
nyen, ők azt a szintet képvise-
lik, ami ma Magyarországon 
az élmezőnyt jelenti – mond-
ta a vezető. Hozzátette, a siker 
titka a közösség erejében van. 
– Elmegyünk közösen nyár-
salni, vagy például elmentünk 

fürdeni közösen. A születés-
napokat is megünnepeljük. 
Ez már garancia arra, hogy 
van egy összetartó erő a csa-
patban. Valamint megtanulják 
az egymás iránti kölcsönös 
tiszteletet is. Nagyon fontos 
az is, hogy a fiatalok szurkol-
nak egymásért a meccseken – 
részletezte.

Az egyesület vezetője azt is 
elmondta, hogy óriási köszö-
net illeti a munkájáért Laska 
Tamás edzőt, akivel a négy 
Európa-bajnok címet elnye-
rő versenyzőt is közösen ké-
szítették fel. Továbbá hálás a 
versenyzőknek, és a sporttár-
saknak is, valamint a szülők-
nek a támogatásért.   

A Hatvani Thaibox SE 
versenyzők, WFC nyílt Eu-
rópa-bajnokságon elért ered-
ményei:

Tüdős Enikő kadet free box 
–55 kg, aranyérem, bajnoki öv

Tüdős Emese junior K1, 
–65 kg, aranyérem, bajnoki öv

Horváth Julianna K1 light 
junior, –55 kg, aranyérem

Mózes Martin kadet K1 
light, –47 kg, aranyérem

Szeniczey Csaba

Négy Európa-bajnoki címmel 
tértek haza a hatvani sportolók

Táboroztak a góliátosok
A strandfürdőn rendezték 
meg a Hatvani Góliát DSE 
focitáborát. Az általános 
iskolás gyerekek nemcsak 
labdarúgásban mérték ösz-
sze tudásukat, játszottak és 
fürödtek is az ötnapos prog-
ramon. Monori Géza, a tábor 
szervezője elmondta: a sport-
egyesület a 90-es évek végén 
alakult 10 általános iskolával, 
azóta is céljuk a kiemelkedő 
labdarúgó képességű gyere-
kek tehetséggondozása.

Érmeket osztottak a 
Hatvani Góliát DSE 
táborában résztvevő 

gyerekeknek, labdarúgásban 
mérték össze tehetségüket 
az ötnapos programon. A 
fiatalok a foci mellett so-
kat játszottak és fürödtek 
is a medencékben – mesél-
te élményeit Stuhár Olivér, 
hozzátéve, hogy nemcsak 
ismerősökkel találkozott a 
napköziben.  Monori Géza, 

a tábor szervezője elmond-
ta: a Hatvani Góliát DSE 
1999-ben alakult az 5. Szá-
mú Általános Iskolában, 
tehetséggondozó céllal. Az 
egyesülethez nemcsak hat-
vani intézmények csatlakoz-

tak, hanem olyan környező 
települések iskolái is, mint 
Apc, Csány és Zagyvaszán-
tó. Közölte: a táborban több 
mint 70 gyerek versengett, 
összesen 10 csapat játszott 
egymás ellen.

A zárónapon Lestyán Ba-
lázs alpolgármester segített 
az érmek és emléklapok ki-
osztásában, amit minden 
résztvevő megkapott ered-
ményes játékáért. 

Varga Dorottya

A strand idén is megnyitotta kapuit a táborozni vágyó fiata-
lok előtt. Most is fejlesztő és szórakozást kínáló táboroknak 
ad otthont a terület. Valkai Ágnes olimpikon, Európa- és vi-
lágbajnok magyar vízilabdázó növendékei is Hatvanban tar-
tották az edző táborukat. A programon az edzők fejlesztették 
a gyerekek úszástechnikáját, valamint a labdajátékot is.

A strand minden nyá-
ron több tábornak 
ad otthont, így idén 

is gyerekzsivajtól hangos a 
terület. A Valkai Ági Vízi-
labda Akadémia növendékei 
is élvezték a medencék vizét, 
akik már második alkalommal 
tartották a Hatvani Standfür-
dőben az edzőtáborukat. A 
programon közel 30 gyermek 
vett részt. – Két részre oszlik 
a csapat, az egyik korosztály 
az elmúlt évben már szere-
pelt bajnoki rendszerben, a 
kisebbik pedig szeptember-
ben kezdi meg a részvételt. A 
vízilabda alapokat tanulják a 
lányok, így az úszás technikát, 
valamint a labdajáték taktika 
részét igyekszünk velünk mi-
nél jobban megismertetni. A 
gyerekek teljesítésével nagyon 
elégedett vagyok – emelte ki 
Valkai Ágnes, MATE-GEAC 
Valkai Ági Vízilabda Akadé-
mia szakosztályvezetője.

A fiatal sportolókat a szak-
osztályvezető mellett, Miklós 
Réka és Jancsó Patrícia edzik, 
akik folyamatosan segítik 
résztvevők fejlődését, vala-
mint a labdajáték alapjainak 

elsajátításában is támogatják a 
fiatalokat.  Tóth Zselyke Zoé 
nagyon szeret úszni, innen 
jött az ötlet, hogy a vízilab-
dázásban is kipróbálja magát, 
elmondta, jól érzi magát a tá-
borban és az edzések mellett 
sokat játszanak a társával. – Jó 
hangulatban teltek a táborban 
eltöltött napok, ahol főként a 
kapura dobást gyakoroltam a 
vízben – részletezte.

A strand vezetője elmond-
ta, hogy a terület jelenleg hat 
tábornak ad otthont. – Jellem-
zően sport tematikájú táborok 
vannak, ezen a héten is sokan 
érkeztek hozzánk, ami nagy 
öröm számunkra és tovább-
ra is várjuk az érdeklődőket. 
Azért jó egy szabadtéri tábor, 
mert nagy területen tudnak 
mozogni a gyerekek, valamint 
a magas létszám ellenére jól 
elférnek egymás mellett. – 
tette hozzá Szegedi Zoltán az 
uszoda-strand ágazatvezető-
je. A strandon több medence 
biztosít otthont a foglalkozá-
soknak és ezt a párhuzamosan 
futó táborok vezetői jól tudják 
koordinálni.

Rimán Alexandra

Valkai Ágnes olimpikon 
növendékei a hatvani 
strandon edzettek
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Folytatta a felújítási mun-
kálatokat a magyar vasúti 
járművek megmentéséért 
egyesület, hatvanban. A 
Bumbardót, az egyesület 
önkéntesei még 2016-ban 
újították fel, most pedig 
újra gondozzák. A Truman 
mozdonyán is dolgoznak, 
hogy a gépcsodákat az utó-
kor is méltó pompájukban 
láthassa.

A két mozdonyt 2018-
ban költöztették a 
hatvani vasúti pá-

lyaudvarról a Népkertbe. Az 
egyesület 2015-ben alakult, 
2016-ban pedig egy össze-
fogás keretében folytatódott 
a mozdonyok megmentése. 
Az önkéntesek a városvezetés 
támogatását is megkapták, 
Horváth Richárd polgármes-
ter kiemelt célként kezelte 
a vasúti matuzsálemek re-
konstrukcióját. Dóra Tamás 
az egyesület elnöke, így em-
lékszik vissza a kezdetekre:

„2015-ben a nagyobbik 
Bumbardó mozdonnyal kez-
dődően elindult ezeknek a 
gépeknek az újjáélesztése. 
Ami a szobormozdonyként 

való helyreállításukat jelen-
ti, mert az üzemképessé té-
telük borzasztó költségeket 
emésztene fel.”       

Az elnök hozzátette, hogy 
a Bumbardó után a Truman 
megmentése következett. 
Ekkor a mozdonyok még a 
hatvani vasútállomás terü-
letén álltak. Az önkéntesek 
pedig azon igyekeztek, hogy 
kiszabadítsák a gépóriáso-
kat az ecetfák fogságából. 
– Nem sokkal később az ön-
kormányzat támogatásával 
sikerült a hatvani Népkertbe 
áthelyezni ezt a két vasúti re-
likviát. Mint ahogy látható, 
az évek során a kezdeti fel-
újítások festése is megkopott 
már, ezért első körben az itt 

látható Truman mozdonyt 
hoztuk újra rendbe. Kipó-
toltuk a hiányzó alkatrészeit, 
mozdonylámpákat kapott, 
az idő során elhagyott hajtó-
karokat és egyéb dolgokat is 
kipótoltunk rajta – mondta 
Dóra Tamás.

A mozdonyok mellet az 
úgynevezett karos jelzőt 
is felújítják – erről már az 
egyesület egyik önkéntese 
beszélt. Czibolya István mű-
szerészként dolgozik, de a 
munkálatok során a karosz-
szérialakatos szakmájának is 
nagy hasznát vette. – Főleg 
kezdetben sok ilyen munkát 
kellett végezni, hogy befol-
tozzuk a kisebb-nagyobb 
lyukakat. Lambériázni is 

kellett. Ezt életemben itt 
csináltam először. Továbbá 
üvegeztük az ablakokat, ahol 
kellett. Szinte mind ki volt 
törve. Nem volt kis munka, 
hogy a mostani állapotba 
hozzuk a mozdonyokat – 
részletezte.

A Bumbardót és a Tru-
mant is nagy szenvedéllyel 
gondozzák az aktivisták. He-
gyi Gábor Budapestről jár 
Hatvanba, hogy részt vegyen 
a felújítás folyamatában. 
Hozzátette, a mostani mun-
kálatok után egy rövid szünet 
következik. – Most egy kis 
nyári szünet következik és 
akkor ősszel innen folytatjuk 
majd a munkát, amihez sze-
retettel várjuk az önkéntese-
ket. Mert nagyon nagy felü-
letek vannak, sok a tennivaló 
és szívesen látunk mindenkit, 
aki szeretne részt venni a fel-
újításban – mondta.   

A Magyar Vasúti Jármű-
vek Megmentéséért Egye-
sület tagjai Hatvan mellett 
Bélapátfalván is dolgoznak, 
ahol egy cementgyári gőz-
mozdonyt újítanak fel az 
utókor számára.  

Szeniczey Csaba

Mindkét mozdonyt 
felújítják a népkertben
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